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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie CDA betreffende zonneparken 
  

  

Aan de leden van de Gemeenteraad 

  
Op  21 juni 2022 heeft de fractie CDA  onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor de 
vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over zonneparken, het antwoord vindt u onder de 
vraag: 
  
1. Op welk moment wordt de gemeenteraad geïnformeerd over deze ontwikkeling Heldair II? 
Antwoord: het afgeven van een omgevingsvergunning is een bevoegdheid van het college van B&W.  
 
2. Welk gebied is de beoogde locatie van Heldair II? 
Antwoord: “Heldair II” zal na afgifte van de omgevingsvergunning worden aangelegd tussen de start- en 
landingsbaan van vliegkamp “De Kooy” en het motorcrossterrein.  
 
3. Voldoen de huidige zonneparken aan de ruimtelijke randvoorwaarden uit de nota 
Zonneparken? Zo nee, wat zijn de mogelijkheden om de ruimtelijke kwaliteit te verbeteren? 
Antwoord: ja, ze voldoen aan de “Nota zonneparken 2015”. 
 
4. Op welke manier wordt de gemeenteraad nog betrokken bij deze besluitvorming? Wordt hier 
een bestemmingsplan voor opgesteld of is hier een uitgebreide omgevingsvergunning voor 
aangevraagd? 
Antwoord: het college is bevoegd te besluiten over deze aanvraag om een (uitgebreide) 
omgevingsvergunning. Een Verklaring Van Geen Bedenkingen Gemeenteraad is in dit geval niet nodig, omdat 
sprake is van een activiteit die valt onder “de regeling (art. 1 lid 1.2) categorieën van gevallen waarin geen 
verklaring van geen bedenkingen van de raad vereist is”, vastgesteld op 21 april 2021.  
 
5. Welke andere zonneparken zijn nog in ontwikkeling? 
Antwoord: op dit moment zijn er geen nieuwe aanvragen voor de aanleg van een zonnepark bij het college 
ingediend. 
 
6. Zijn de zonneparken tijdelijk of permanent vergund? 
Antwoord: zonnepark Heldair l is tijdelijk vergund en zonnepark Heldair ll wordt ook tijdelijk vergund. Beide 
voor de duur van 25 jaar. 
 
7. Hoe wordt er omgegaan met de flora en fauna binnen de zonneparken? 
Antwoord: door aanvrager zijn twee ecologische quickscans overlegd. Daaruit blijkt dat in het gebied geen 
sprake is van een biotoop voor zwaar beschermde soortgroepen. De geplande werkzaamheden kunnen dus 
worden uitgevoerd zonder de noodzaak tot aanvullend onderzoek of een ontheffing op de Wet 
natuurbescherming.   
 
8. Welk percentage gemeentelijke vastgoed is nog niet voorzien van zonnepanelen terwijl deze 
wel geschikt zijn voor zonnepanelen volgens Zondakje.nl? 
Antwoord: Circa 70 procent van de panden in de kernportefeuille kan volgens zondakje worden voorzien van 
zonnepanelen. In de kernportefeuille is een selectie gemaakt van 6 panden met het grootste dakoppervlakte. 
Rekening houdend met koppelkansen zijn er twee panden voorzien van PV panelen en staan de overige 
panden in de planning om in de komende twee jaar te worden voorzien van PV-panelen.   
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Zonnedakje houdt geen rekening met het feit dat niet al het maatschappelijk vastgoed geschikt is voor het 
plaatsen van PV panelen. Dit vanwege de grote toename in gewichtsbelasting, waarop de dakconstructie vaak 
niet is berekend. Daarnaast heeft de netbeheerder onvoldoende ruimte binnen het netwerk beschikbaar om de 
grote energielevering op te vangen. Wij onderzoeken daarom per pand welke duurzaamheidsmaatregelen er 
binnen de meerjarige onderhoudsplanning het meeste rendement opleveren ten opzichte van de investering.  
 
9. In hoeverre zijn de gemeentelijke ambities al gehaald als het gaat om het vervullen van de 
energiebehoefte? 
Antwoord: In de Regionale Energiestrategie (RES) is de gezamenlijke ambitie verwoord door de Noordkop 
gemeenten om tot 2030 aanvullend 515 GWh duurzame energie op te wekken. Dit zal voor 80% moeten 
plaatsvinden door ‘Zon op grote daken’. Medio september wordt de RES-monitor NH gepresenteerd. Hierin is 
(komend) resultaat afgezet tegen de ambitie. In de RES-monitor zal naast opwekken duurzame energie, zon 
op grote daken, zonneparken en zon op parkeerterreinen, ook het onderdeel warmte worden weergegeven. 
Zodra de RES-monitor beschikbaar is kan een vertaalslag gemaakt worden naar de afzonderlijke gemeenten. 
 
10. Is uw college het met het CDA Den Helder eens dat de uitgangspunten van de nota 
zonneparken achterhaald zijn? Er wordt onder meer gesproken over krimp bloembollenteelt en 
agrarische activiteit en over verdere verzilting van de Koegraspolder in de nota. Dit laatste wil het CDA 
Den Helder juist voorkomen en oplossen. Schoon zoet water in de Koegraspolder is harder nodig dan 
ooit ten tijde van klimaatverandering. 
Antwoord: De uitgangspunten van de nota zonneparken dateren van 2015. Daardoor kunnen verschillende 
onderdelen uit deze nota wellicht achterhaald zijn, echter wordt er niet gesproken over een krimpende 
bloembollenteelt en agrarische activiteit. Er wordt wel gesproken over een krimpende bevolking waardoor de 
vraag naar ruimte af zou nemen. Zonneparken zouden in dat geval invulling kunnen gegeven aan de 
zogeheten “pauze landschappen”. Los daarvan kan de verzilting van de Koegraspolder wel degelijk in 
mindering worden gebracht door het toewijzen van andere functies aan het gebied waarbij de grond minder 
wordt belast. Gesprekken met de KAVB, LTO en het Hoogheemraadschap Hollands-Noorderkwartier hebben 
tot op heden niet geleid tot duurzame oplossingen voor deze problemen en verlopen stroef. Op dit moment 
wordt samen met InHolland een onderzoek opgezet ter verkenning van andere functies voor deze gronden, 
waarbij bijvoorbeeld koude- en warmteopslag wordt gecombineerd met het bergen van zoetwater.  
 
11. Zijn er in Den Helder initiatieven om daken te verhuren aan derden voor de aanleg van 
zonnepanelen. Zo nee, waarom niet? 
Antwoord: Hierover zijn geen gegevens beschikbaar. 
 
 
12. Zijn er in de gemeente als het gaat om het terug leveren van stroom door particulieren naast 
huishoudens alsmede grote bedrijfsdaken problemen? Zo ja, welke acties heeft het college uitgezet 
om de problemen op te lossen? 
Antwoord: Op de website van Liander is in rood aangegeven waar een netwerkcongestie is, zowel voor 
levering als terug levering. Voor het terug leveren van stroom door particulieren met een klein aantal 
zonnepanelen zijn geen beperkingen, uitgezonderd dat in een aantal situaties op piekmomenten een tijdelijk 
afschalen kan plaatsvinden. Voor grote bedrijfsdaken waar meer dan honderd zonnepanelen worden geplaatst 
is er een beperking. Er is een congestieprobleem met daarmee grote beperkingen. In de periode tussen 2023 
en 2026 zal er langzaam meer capaciteit beschikbaar komen. Advies is altijd om vooraf contact op te nemen 
met Liander. 
Ondernomen acties: 
- verstrekken van een gemeentelijke obligatielening aan Alliander NV voor het opwaarderen van de 

infrastructuur 
- aanpassing tussenstation aan de Landmetersweg (aanvraag Liander in voorbereiding) 
- er is een taskforce Energie-infrastructuur Noord-Holland opgericht met drie werksporen: 

o Versnellen realisatie energie-infrastructuur 
o Integraal programmeren energiesysteem voor de toekomst 
o Slimme energie-oplossingen 

- opzetten van een Duurzaam bedrijvenloket Kop van Noord-Holland 
 
13. Is het mogelijk dat straks nog minder bedrijven kunnen terug leveren aan het net als een 
tweede zonnepark wordt gerealiseerd? 
Antwoord: Transportschaartse is ook in Den Helder een gegeven, gekoppeld aan de vraag en/of /teruglevering 
van energie, de locatie en op welk tussenstation de aansluiting plaatsvindt. Een eenduidig antwoord is op uw 
vraag is daarom vooraf niet te geven. 
Liander kan bij elke specifieke aanvraag wel aangegeven of aansluiting dan wel teruglevering mogelijk is.  
Op dit moment zijn er geen nieuwe aanvragen voor de aanleg van een zonnepark bij het college 
ingediend. 
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14. Hoe kijkt u tegen het voorstel aan van CDA Noord-Holland over de buurtbatterij? Bent u bereid 
mee te werken aan dergelijke oplossingen? 
Antwoord: De ontwikkelingen van batterijen gaan snel, maar op dit moment is het realiseren van een 
buurtbatterij voor een individuele woning duur. Wel zijn er diverse pilots gestart, zoals het nieuwbouwproject 
‘Roots’ in Leidsche Rijn Centrum Oost. Toepassing van batterijen wordt nu vooral gezien als een optie bij 
grote bedrijventerreinen. Verder start Liander, o.a. in Alkmaar, met een pilot met grote batterijen om het 
elektriciteitsnet efficiënter te gebruiken. 
  
Wij gaan er van uit dat wij u voldoende hebben geïnformeerd. 
  
Den Helder, 16 augustus 2022. 
  
Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 
  

  
J.A. (Jan) de Boer MSc. 
burgemeester 

G.F. (Fred) Ruiten 
loco-secretaris 

 


